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Radny Województwa Świętokrzyskiego

                                             INTERPELACJA 

 DO MARSZAŁKA WOJEWÓDZTWA
ZA PO REDNICTWEM PRZEWODNICZ CEGO SEJMIKUŚ Ą

Na  podstawie  art.  23  ust.  5-9  ustawy  o  samorządzie  województwa  składam  poniższą
interpelację.

Przedstawienie stanu faktycznego:

W dniu 10 marca 2021 roku Radny Województwa Świętokrzyskiego Pan Janusz Koza zadał

pytania  do  Pana  Marszałka  dotyczące  ważnych  działań  i  kondycji  jednej  z  najważniejszych  spółek

będących  w  odpowiedzialności  właścicielskiej  Samorządu  Województwa  Świętokrzyskiego,  to  jest

Uzdrowiska  Busko  Zdrój  S.A.  W  swojej  odpowiedzi  Pan  Marszałek  raczył  nie  zawrzeć  w  zasadzie

żadnych  informacji,  uzasadniając  to  faktem  pełnienia  przez  Pana  Radnego  Kozę  funkcji  Dyrektora

Operacyjnego spółki. Niemniej, jako że interpelacje są publiczne i wiedza w nich zawarta jest ważna dla

wszystkich  mieszkańców,  w  tym  innych  radnych,  proszę  o  udzielenie  pełnej  i  wyczerpującej

odpowiedzi na poniższe pytania. Zaznaczam, że nie jestem zawodowo związany ze spółką, a zatem nie

mam możliwości pozyskania tych informacji  w inny niż ustawowo przewidziany w art. 23 ustawy o

samorządzie województwa. 

Przygotowania do reaIizacji  inwestycji pn. “Rozbudowa Szpitala Uzdrowiskowego “Krystyna”

służąca optymalizacji procesu terapeutyczno-leczniczego układu krążenia" rozpoczęła się w 2015 roku.

We  wstępnej  fazie  przygotowań  wykonano:  program  funkcjonalno-użytkowy,  inwentaryzację,

koncepcję funkcjonalno-przestrzenną - wariant I i II, ekspertyzę techniczną.

Następnie  w  listopadzie  2016  roku  na  podstawie  zawartej  umowy  przystąpiono  do  opracowania

dokumentacji projektowej, niezbędnej w realizacji procesu inwestycyjnego.

W  lutym  2019  roku  nastąpiła  zmiana  na  stanowisku  Prezesa  Zarządu  Spółki  “Uzdrowisko

Busko-Zdrój”  S.A.  (  dalej  “UBZ"  S.A.).  Nastąpiła  intensyfikacja  działań  zmierzających  do  realizacji

powyższej inwestycji. W trakcie tych działań okazało się, że przejęta po poprzednim Zarządzie Spółki



                                                                  

dokumentacja zawiera wiele nieprawidłowości. Stwierdzono również znaczne rozbieżności pomiędzy

projektem budowlanym i wykonawczym. Zostały podjęte prace w wyniku których doprowadzono do

zgodności projektu z przepisami, uszczegółowiono go oraz doprojektowano brakujące rozwiązania. Ze

względu na wprowadzone zmiany w dokumentacji w grudniu 2019 roku uzyskano decyzję zmieniającą

pozwolenie  na budowę.

W  sierpniu   2019  roku  Dział  Sprzedaży  Usług  Lecznictwa  opracowując  plan  obłożenia  dla

obiektów “UBZ" S.A., zaplanował dla Szpitala “Krystyna" zmniejszenie łóżek o 121. Plan obłożenia dla

Szpitala “Krystyna" na 2020 rok zamknął się liczbą 328 łóżek ( na dzień 31 grudnia 2019 roku było 449

łóżek). 121 łóżek to: 90 łóżek rehabilitacja kardiologiczna ( łóżka te zostały przeniesione do  Pawilonu

A+E Szpitala “Krystyna"), 31 łóżek to łóżka: komercyjne i uzdrowiskowe NFZ. W październiku 2019 roku

w Odpowiedzi na propozycje Narodowego Funduszu Zdrowia, Zarząd Spółki “UBZ" S.A. poinformował,

że nie jest możliwe zaakceptowanie przesłanej propozycji na 2020 rok. Zmniejszenia w stosunku do

otrzymanej  propozycji  wynikały  z  analizy  posiadanego  potencjału,  przyczyną  ograniczenia   liczby

skierowań na 2020 rok w Szpitalu “Krystyna" jest zaplanowany remont. Przypomnę przygotowania do

realizacji tego zadania rozpoczęły się w 2015 roku.

5  listopada  2019  roku  został  ogłoszony  przetarg  nieograniczony  -  rozpoczął  się  proces

wynikający z ustawy : Prawo zamówień publicznych. Procedury związane z tym przetargiem trwały do

czerwca 2020 roku, ze względu na procedury odwoławcze, z których skorzystał jeden z oferentów. W

tym  miejscu  należy dodać,  że cały ten proces toczył się przed Krajową Izbą Odwoławczą i  przed

Sądem Okręgowym w Kielcach.

26 czerwca 2020 roku ogłoszono ponownie przetarg na realizację opisywanej inwestycji.  W

wyniku tych  działań  został  wyłoniony  wykonawca,  z  którym  w dniu  1  grudnia  2020 roku  została

podpisana umowa.

W dniu 11 lutego 2021 roku Rada Nadzorcza  “UBZ" S.A. za zgodą Marszałka Województwa

Świętokrzyskiego, reprezentującego właściciela Spółki ( dalej Marszałek), odwołała Prezesa “UBZ" S.A.

formułując m. in. zarzut: “Zmniejszenia w stosunku do roku poprzedniego ilości udzielonych świadczeń

w Uzdrowiskowym Szpitalu Kompleksowej Rehabilitacji “Krystyna" ( wyłączono ze sprzedaży 121 łóżek

w  obiekcie  na  cały  2020  rok,  szacunkowa  wartość  zmniejszenia  zrealizowanych  przychodów

uwzględniąjac poziom wykonania usług w obiekcie za 11 miesięcy roku 2020 wynosi 2,3 mln. złotych).”

W związku z powyższym proszę o udzielenie mi informacji w następującym zakresie:

- kto z ramienia Spółki nadzorował wykonanie wszelkie dokumentacji związanej z przygotowaniem tej

inwestycji, kto konsultował z wykonawcą postęp prac, kto dokonywał odbioru zleconych do wykonania

dokumentów,



                                                                  

- kto ponosi odpowiedzialność za istniejące rozbieżności pomiędzy projektem budowlanym i projektem

wykonawczym,  czy  rozbieżności  te  powstały  z  przyczyn  leżących  po  stronie  wykonawcy  czy

zamawiającego,

-  proszę  o  wykaz  wszystkich  zmian,  jakie  zostały  wprowadzone  w  wyniku  weryfikacji  istniejącej

dokumentacji,

- jaki był wynik finansowy Szpitala “Krystyna" za 2019 i 2020 rok, 

- jaka była procentowa efektywność wykorzystania 449 łóżek w Szpitalu “Krystyna" za cały 2019 rok,

oraz  w rozbiciu  na 12 miesięcy,

- jaka była procentowa efektywność wykorzystania 328 łóżek w Szpitalu “Krystyna" w miesiącu styczniu

i  lutym 2020 roku i za cały 2020 rok, oraz w rozbiciu na 12 miesięcy,

-  jaka  była  procentowa  efektywność  wykorzystania  90  łóżek  kardiologicznych,  przeniesionych  do

Pawilonu A+E Szpitala “Krystyna", w miesiącu styczniu i lutym 2020 roku i za cały 2020 rok, oraz w

rozbiciu na 12 miesięcy,

-  jakie  działania  podjął  dyrektor  Szpitala  “Krystyna"  aby  wykorzystać  potencjał  łóżek  rehabilitacji

ogólnoustrojowej  (kardiologiczna,  neurologiczna),  czy  nie  mogąc wykorzystać  łóżek:  sanatoryjnych,

uzdrowiskowych  NFZ  (pandemia),  podjął  działania  aby  zwiększyć  zakres  usług  związanych  z

rehabilitacją  ogólnoustrojową w kontekście Rozporządzenia:  można było przyjmować pacjentów na

rehabilitację ogolnoustrojową gdzie zaprzestanie lub nierozpoczęcie rehabilitacji mogło spowodować

pogorszenie stanu zdrowia,

-  czy  dyrektor  Szpitala  “Krystyna"  wykonał  w  2020  roku  kontrakt  z  NFZ  w  zakresie  rehabilitacji

ogólnoustrojowej, czy miał w tym zakresie nadwykonania, 

- ile łóżek rehabilitacji ogólnoustrojowej (ortopedycznej) posiadał w 2020 roku Szpital “Górka", 

- jaka była procentowa efektywność wykorzystania (?) łóżek rehabilitacji  ortopedycznej  w miesiącu

styczniu i lutym 2020roku i za cały 2020 rok, oraz w rozbiciu na 12 miesięcy,

-  czy  dyrektor  Szpitala  “Górka"  wykonał  w  2020  roku  kontrakt  z  NFZ  w  zakresie  rehabilitacji

ogólnoustrojowej, tj. ortopedycznej, czy miał w tym zakresie nadwykonania,

-  Rada  Nadzorcza  “UBZ"  S.A.  stwierdziła,  że  szacunkowa  wartość  zmniejszenia  zrealizowanych

przychodów w 2020 roku wynosi  około 2,3 mln.  złotych:  w jaki  sposób Rada Nadzorcza  dokonała

kalkulacji zmniejszenia tych przychodów na powyższą kwotę, jaki byłby wynik finansowy w 2020 roku,

w sytuacji gdyby wykorzystywane były zlikwidowane łóżka, 

- jaka byłaby procentowa efektywność wykorzystania 449 łóżek w miesiącu styczniu i lutym 2020 roku i

za cały 2020 rok, oraz w rozbiciu na 12 miesięcy,

-  z  jakich  przyczyn  Pan  Marszałek  zwiększył  liczbę  członków  Rady  Nadzorczej  “UBZ"  S.A.  do

maksymalnej liczby określonej przez Statut Spółki,



                                                                  

- ile wyniosło wynagrodzenie (brutto) każdego z członków Rady Nadzorczej “UBZ" S.A. za 2019 rok i za

2020 rok,

- dlaczego Rada Nadzorcza “UBZ" S.A. nie dokonała wnikliwej analizy i oceny pracy Prezesa Zarządu

“UBZ" S.A., decydując się na radykalny tryb odwołania,

-  czy  w  ocenie  Pana  Marszałka,  takie  działania  Rada   Nadzorcza  przeprowadziła   w  sposób

profesjonalny,

- jak Pan Marszałek ocenia dotychczasową pracę Rady Nadzorczej “UBZ" S.A.; 

-  czy Pan Marszałek zamierza w najbliższym czasie zmniejszyć liczbę członków Rady Nadzorczej  do

minimum określonego w Statucie Spółki?

Ponadto  proszę  o  udostępnienie  mi  kopii  protokołów  z  posiedzeń  Rady  Nadzorczej,

potwierdzonych za zgodność z oryginałem,  z lat 2019, 2020 i 2021.

 

 

* Interpelacja dotyczy spraw o istotnym znaczeniu dla województwa. Interpelacja powinna zawierać
krótkie przedstawienie stanu faktycznego b d cego jej przedmiotem oraz wynikaj ce ę ą ą
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